

Well, what was really the state of the case? He had had a statement prepared which showed the sums contributed to and received from the Dominion in 1869. This statement showed:

PAID	
Customs.....	\$899,517
Excise.....	90,073
E. & W. A. Railway	
Net revenue.....	56,646
Bill stamps.....	20,000
Sick seamen's fund.....	9,177
	\$1,075,413

RECEIVED	
80 cents per head.....	\$201,638
Legislative grant.....	50,000
Ten years' grant.....	63,000
Governor's salary.....	7,000
Judges' salary and allowances.....	29,693
Interest on debt.....	420,000
Post office deficit.....	31,623
Collection and charges of excise and customs revenue.....	110,624
Miscellaneous.....	123,863
	\$1,037,441
Balance paid by New Brunswick over receipts.....	\$37,972

But bad as this was there was yet something more. There were expenditures much greater on the services than there was any necessity for. These amounted to no less than \$112,293 in the course of the year, making a total amount of \$150,265, paid out by New Brunswick over what was received. It would have been far better for that Province to have built her public works herself, and raised a revenue for the purpose. He appealed to hon. gentlemen if it would not have been better for the Government to have economised, to have deferred the large expenditure of \$650,000 for Custom Houses and other buildings for the present at least, than incur fresh debt leading to great dissatisfaction. During the first session he had moved a resolution urging economy in all the Departments of the Civil Service, but the motion was objected to by the Minister of Justice as comprising too large a scope, as affecting not only the officers of the House but those of the Departments, and that the Government themselves intended to deal with the question. The matter was settled with regard to the officers of the House, and then the Government passed a measure to regulate the Civil Service, the avowed object being to secure economy and effect retrenchment. But the result had been to increase largely the number of officers throughout the Dominion. Total number and

Et quels sont réellement les faits? Il a préparé un exposé qui indique les montants versés à la Puissance en 1869 comparés aux montants qui ont été reçus. Voici les chiffres:

SOMMES PAYÉES	
Douanes.....	\$899,517
Accise.....	90,073
Revenu net de E. & W. A. Railway.....	56,646
Timbres de l'effet.....	20,000
Fonds de maladie des marins.....	9,177
	\$1,075,413

SOMMES REÇUES	
80 cents par personne.....	\$201,638
Subvention législative.....	50,000
Subvention de 10 ans.....	63,000
Salaire du Gouverneur.....	7,000
Salaires et allocations des juges.....	29,693
Intérêt sur la dette.....	420,000
Déficit des Postes.....	31,623
Perception et charges des revenus des douanes et accises.....	110,624
Divers.....	123,863
	\$1,037,441
Solde excédant les recettes, payé par le Nouveau-Brunswick.....	\$37,972

Aussi désavantageux que cela paraisse, il y a pire. Certaines dépenses occasionnées pour les services sont beaucoup trop élevées. Ces montants totalisent au moins \$112,293, au cours de l'année, ce qui représente une somme de \$150,265 payée par le Nouveau-Brunswick en sus de ce que la province a reçu. Il aurait été préférable que la province s'occupe elle-même des travaux publics et réunisse des fonds à cette fin. N'aurait-il pas été préférable, demande-t-il à son honorable collègue, que le Gouvernement fasse des économies en retardant, du moins pour le moment, la construction de l'édifice des douanes qui a occasionné des frais de l'ordre de \$650,000 plutôt que de contracter de nouvelles dettes causant ainsi un profond mécontentement dans la population. Au cours de la première session, il a tenté de proposer une résolution demandant de réduire les frais dans tous les ministères du Service Civil, mais sa motion a été rejetée par le ministre de la Justice. Ce dernier, en effet, prétendait que ladite motion avait une trop grande portée, car elle concernait non seulement les fonctionnaires de la Chambre des Communes, mais aussi ceux des ministères, alors que le Gouvernement voulait lui-même s'occuper de cette question. La question a été réglée pour ce qui est des employés de la Chambre, puis le Gouvernement a adopté un projet de loi pour réglementer le Service